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19/160  sjednica Vijeća HLJK-a  

 

Vijeće Hrvatske ljekarničke komore na svojoj je sjednici dana 21. srpnja 2022. raspravljalo i 

donijelo odluke o: 

 

• Pharmeria – on line ponuda bezreceptnih lijekova i ostalih proizvoda; 

• dostavi lijekova izdanih u ljekarni putem dostavnih službi; 

• nacrtu odluke o izmjenama i dopunama odluke o osnovama za sklapanje ugovora o 

provođenju zdravstvene zaštite iz obveznog zdravstvenog osiguranja – rasprava i 

donošenje mišljenja; 

• izvještaju o donošenju novog Zakona o ljekarništvu; 

• prodaja krivotvorenih lijekova  

 

Ana Soldo uvodno je upoznala članove Vijeća s internetskim portalom Pharmeria putem kojeg 

pravne i fizičke osobe koje obavljaju ljekarničku djelatnost mogu nuditi proizvode iz svog 

asortimana. 

Također napominje da navedena platforma omogućuje pregled bezreceptnih lijekova uz napomenu 

da se isti mogu kupiti i preuzeti u odabranoj ljekarni. 

Članovi Vijeća proveli su raspravu o prodaji kozmetičkih i drugih proizvoda kojima ljekarne mogu 

opskrbljivati korisnike putem interneta i smatraju da takva prodaja nema pravnih prepreka. 

Međutim, prodaja bezreceptnih lijekova nije regulirana i za sada nije provediva. Kad se donese 

potreban provedbeni propis koji proizlazi iz Zakona o lijekovima, isto će moći provoditi sve 

zainteresirane ljekarne pod istim uvjetima. 

Članovi Vijeća su pristupili raspravi o prijedlogu Ane Soldo da Komora pripremi i uputi zahtjev 

za tumačenjem svih otvorenih pitanja po navedenoj problematici Ministarstvu zdravstva i 

HALMEDu. 

Kao glavna pitanja nameću se pitanja o ispravnosti ponude bezreceptnog lijeka na internetskom 

portalu, spada li to u nedozvoljeno oglašavanje i lijeka i prodajnog mjesta. 

Ana Soldo je također zamolila članove Vijeća da kroz dan ili dva dostave i druga pitanja za koje 

smatraju da treba odgovoriti nadležno tijelo. 

Članovi Vijeća su jednoglasno podržali gore navedeni prijedlog. 

 

• Članovi Vijeća su jednoglasno donijeli odluku da se donese jasan stav o dostavi 

bezreceptnih lijekova putem dostavnih službi te o tome obavijeste članovi Komore kako bi 

bili upoznati sa svim pravnim posljedicama takve djelatnosti. 

 

• Predsjednica Komore Ana Soldo, izvijestila je članove Vijeća Komore o Nacrtu Odluke o 

izmjenama i dopunama Odluke o osnovama za sklapanje ugovora o provođenju 

zdravstvene zaštite iz obveznog zdravstvenog osiguranja prema kojem je za ljekarništvo 
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predložen kadrovski normativ tima: 1 magistar farmacije i 1 farmaceutski tehničar, a ne 

kao do sada 1 magistar farmacije i 0,5 farmaceutskog tehničara. 

 

Članovi Vijeća su raspravljali o novom prijedlogu HZZOa te jednoglasno donijeli odluku da nisu 

suglasni s predloženim nacrtom Odluke. 

 

Navedena izmjena stvorila bi probleme u poslovanju (malih) ljekarni koje rade u 2 smjene i 

zapošljavaju 2 magistra farmacije i 1 farmaceutskog tehničara. Stupanjem na snagu predložene 

izmjene takve ljekarne morat će zaposliti još jednog farmaceutskog tehničara kako bi zadovoljile 

ugovorne obveze prema HZZO-u. Ističe se da postoji veliki nedostatak farmaceutskih tehničara na 

tržištu rada, što se najviše osjeća u malim mjestima, a na što Komora godina upozorava nadležne 

institucije. Zapošljavanje dodatne radne snage, pod uvjetom postojanja iste na tržištu rada, stvorit 

će dodatno financijsko opterećenje za male ljekarne koje su ionako na rubu financijske održivosti 

što bi posljedično moglo dovesti do krize dostupnosti zdravstvene zaštite na ugroženim 

područjima. 

• Ana Soldo je ukratko izvijestila članove Vijeća o postupku donošenja novog Zakona o 

ljekarništvu. Do sada Ministarstvo zdravstva nije izradilo konačni prijedlog teksta Zakona 

o ljekarništvu, međutim ističe se da je na radnim sastancima postignut dogovor s ostalim 

članovima radne grupe i zadržan je inicijalni tekst koji je i predložilo Vijeće Komore.  

Čim Ministarstvo zdravstva pripremi konačni tekst prijedloga Zakona, organizirat će se sjednica 

Vijeća te će se ponovno razmotriti svaka odredba Zakona o ljekarništvu i po potrebi predlagati 

nova rješenja. 

 

• Članovi Vijeća su raspravljali po zahtjevu predsjednice II područnog vijeća, a koji se 

odnosi na nezakonitu prodaju lijekova na različitim mjestima izvan ljekarne kao što su 

tržnice ili putem različitih novinskih oglasa. 

 

Ana Soldo napominje da s prijavom takve nezakonite prodaje lijekova ne treba čekati već odmah 

prema saznanju o takvom djelovanju treba obavijestiti policiju. 

 

O navedenim problemima koji su uz krivotvorenje recepata sve brojniji održat će se sastanak u 

prostorijama Ministarstva unutarnjih poslova koji je predviđen za 22. srpnja 2022. 

 

O zaključcima sa sastanka obavijestit će se članovi Vijeća na sljedećoj sjednici i oni bi mogli 

poslužiti kao dodatan pritisak i razlog da se ubrza proces digitalizacije privatnih recepta. 
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